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Geachte heer Van Kleef, 

 

 

U heeft op 10 februari 2021, op basis van artikel 40 van het reglement van orde, vragen gesteld 

over de bomenkap in de wijk Groenoord. In deze brief beantwoorden wij uw vragen. 

 

1. Er bestaat bij een aantal inwoners onduidelijkheid over het aantal te kappen bomen. Enkele 

bewoners geven aan dat zij uit eerdere plannen hebben begrepen dat er 100 bomen op de 

nominatie stonden voor kap. Het definitieve aantal is 218. Kunt u aangeven of eerder 

andere aantallen dat 218 zijn gecommuniceerd en wat de reden kan zijn dat er bij 

inwoners onduidelijkheid is over de aantallen?   

 

Het is ons onbekend waarom andere aantallen worden genoemd. Er is nooit een ontwerp 

gepresenteerd waar 100 bomen op de nominatie stonden om gekapt te worden. Er zijn in het 

verleden geen aantallen gecommuniceerd.  

 

2. Is een dergelijke omvangrijke ingreep wel echt noodzakelijk? 

De ingreep is echt noodzakelijk. 

 

3. Hoe zijn de te vellen bomen bepaald? Heeft de gemeente zich laten adviseren door een 

onafhankelijke expert of stadsecoloog? 

De bomen zijn bepaald n.a.v. advies door een onafhankelijk expert. Voor de wijk Groenoord is het 

ingenieursbureau Sweco hiervoor gecontracteerd. 
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4. Kunt u in een staatje of kaart een overzicht geven welk argument doorslaggevend is 

geweest voor de bomenkap? 

 

Er zijn diverse argumenten betrokken bij de integrale afweging in Groenoord. De riolering in de 

Groenoord is slecht en moet vervangen worden zodat deze ook in de toekomst gegarandeerd is. 

Gelijktijdig wordt de woonwijk weer op hoogte gebracht naar het oorspronkelijk aanlegniveau 

aangezien de bodem langzaam inklinkt.  

 

Heel veel bomen in Groenoord staan op dit moment in het voetpad of dicht tegen de rand van de 

verharding aan. Dit zorgt ervoor dat de straat wordt opgedrukt door de wortels.  

 

Daarbij liggen in het voetpad kabels en leidingen. Daar moet voldoende ruimte voor zijn. De 

wortels van een boom hebben ongeveer dezelfde omvang als de breedte van de kroon van een 

boom en nemen daardoor ook ondergronds aardig wat ruimte in beslag.  

 

In het midden van de rijbaan loopt op veel locaties de riolering. Deze ligt tot ongeveer 2,00 meter 

diepte. In Groenoord loopt de riolering helaas niet altijd in het midden van de rijbaan. Bomen die 

in het tracé van de riolering staan, kunnen niet behouden blijven. 

 

Een andere reden waarom bomen niet kunnen blijven staan is dat duikers vervangen moeten 

worden. De watergangen (slootjes) worden met elkaar verbonden met een ondergrondse 

verbinding om waterafvoer mogelijk te maken. Deze verbindingen worden duikers genoemd en 

moeten vervangen worden. Op of direct naast deze duikerverbindingen zijn in het verleden bomen 

aangeplant. 

 

Hieronder geven wij meer technische informatie:  

Aan de binnenzijde van de rondlopende ring gaan we een voetpad aanbrengen van 5 tegels breed 

(1,80 meter + opsluitbanden). Hierdoor ontstaat er een goede loopverbinding in de wijk waardoor 

bijvoorbeeld kinderen veilig naar de Sweelinckschool kunnen komen.  

Om auto’s te kunnen parkeren is een breedte van 2,00 meter nodig, zeker op de locaties waar ook 

nog eens veel fietsers rijden.  

De rijbaan is 4,50 meter breed zodat passeren mogelijk is. Grote bomen moeten ongeveer 1,00 

meter achter een opsluitband staan, niet alleen om geen schade te veroorzaken maar ook om 

voldoende groeiruimte te hebben.  

Als deze maatvoering buiten wordt toegepast, wordt inzichtelijk dat de locatie waar nu de bomen 

staan in de nieuwe situatie onmogelijk is. Er zijn verschillende mogelijkheden onderzocht. Deze 

leveren geen beter resultaat op dan dat nu gerealiseerd gaat worden. Hier is uitvoerig bij 

stilgestaan tijdens de verschillende werkgroepoverleggen waar veel bewoners aan hebben 

deelgenomen.  

 



 
 

Zaaknummer Datum  Blad 

362619 9 maart 2021 3 van 5 

 

5. In hoeverre is rekening gehouden met het bomenbeleid dat de gemeenteraad in 2018 en 

2019 vaststelde? Kunt u aangeven hoe dit doorwerkte bij de voorbereiding en de uitvoering 

van het participatie-traject? 

Er is rekening gehouden met het bomenbeleid dat in 2018 is vastgesteld. Bij aanvang is met de 

werkgroepen een inventarisatie gemaakt in de wijk. Vervolgens is gestart met de uitwerking van 

een eerste ontwerp. Bij het uitwerken zijn daar zo veel als mogelijk de uitgangspunten van het 

bomenbeleid verwerkt evenals andere uitgangspunten voor bijvoorbeeld parkeren, wegbreedte, 

kabels en leidingen, verlichting, enz.  

Bij de start van de werkzaamheden was wel direct duidelijk dat het niet mogelijk is om voor elke 

boom die gekapt wordt een nieuwe boom aan te planten. Dit is ook direct aan de omgeving 

kenbaar gemaakt.  

 

 

6. Wat is het aantal bomen dat bij de startbijeenkomst met inwoners op de nominatie stond 

voor kap?  

Bij de starbijeenkomst was het aantal bomen, dat gekapt zou moeten worden, nog niet bekend. Op 

de startbijeenkomst is uitleg gegeven waarom er een reconstructie uitgevoerd moest worden. 

Bewoners zijn daarna betrokken middels werkgroepen bij het ontwerpproces.  

 

 

7. In het bomenbeleid wordt gesproken van een bomenbalans. Daarin staat dat elke te 

kappen boom vervangen wordt en dat als het onmogelijk is om alle bomen lokaal te 

vervangen, locaties in de nabijheid gezocht worden.  We lezen dat er 218 bomen gekapt 

worden en er in totaal 100 worden aangeplant. Het betekent dat er lokaal een saldotekort 

van 118 bomen is.  Wat gebeurt en met de andere bomen, zijn deze opgenomen in de 

bomenbalans en worden deze zo spoedig mogelijk in de (nabijheid) van Groenoord 

aangeplant? 

Er worden 219 bomen gekapt en 104 nieuwe bomen geplaatst. Het saldotekort is 114 bomen.  

We hebben in de omgeving gezocht naar nieuwe plekken. Eisenhowerlaan en Finlandlaan zijn 

twee van deze projecten waar bomen gecompenseerd worden. Ook in de overige kernen en in 

andere reconstructies is nog ruimte. In heb beleid staat echter ook het volgende: “het aantal 

bomen per inwoner blijft voor en na de werkzaamheden gelijk, tenzij vakkundig wordt 

vastgesteld dat dit niet kan. Uiteindelijk geldt dat kwaliteit van de nieuwe aanplant van bomen 

boven kwantiteit gaat.”  

  

8. Bomen en struiken vormen belangrijke schuil-, broed- en fourageplekken voor onder meer 

vogels en insecten. Op welke wijze is onderzoek gedaan naar de natuur-, ecologische en 

cultuurhistorische waarden? Welke maatregelen neemt de uitvoerder ter voorkoming van 

verstoring van flora en fauna en met name vogelnesten?  
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In de voorbereidende fase is een ecologisch werkprotocol door ingenieursbureau Sweco 

opgesteld. Aanvullend is een notitie m.b.t. vleermuizen opgesteld. De aannemer voert voordat 

er tot kappen wordt overgegaan eerst onderzoek uit. Dit onderzoek wordt uitgevoerd door een 

ecoloog van de aannemer. Eventuele maatregelen zijn afhankelijk of de ecoloog bij het 

onderzoek dieren aantreft.  

 

9. Welke van de te kappen bomen vallen onder de structuurbomen uit het bomenbeleid? En 

op welke manier worden zij beschermd in dat bomenbeleid? 

De eiken in de ring en de bomen in de groene middenzone vallen onder structuurbomen. In het 

bomenbeleid is bepaald dat zij, óf in het werk 1 op 1 worden vervangen, óf deels op een andere 

locatie of deels worden gecompenseerd in het bomenfonds, voor een daar vastgesteld bedrag.  

 

 

10. Voor het gemeentelijk bomenbeleid is in 2019 het onderdeel beschermwaardige bomen 

uitgewerkt. Dat resulteerde in een lijst van beschermwaardige bomen en voorwaarden en 

procedures ten aanzien van de bomenkap. In het bomenbeleid staat aangegeven dat een 

dergelijke uitwerking volgt voor structuurbomen. Kunt u aangeven op welk moment de 

raad de uitwerking daarvan tegemoet kan zien? 

 

Er is in het bomenbeleidsplan uitgewerkt welke bomen kapvergunningsplichtig zijn. Dit zijn alleen 

gemeentelijke en particuliere beschermwaardige bomen. In het bomenbeleidsplan is de 

(voorlopige) groenstructuur vastgelegd. Voorlopig omdat niet zozeer de groenstructuur zelf nog 

zal ondergaan maar er wijzigingen in de beschrijvingen van het groen en groenstructuren worden 

uitgewerkt.  Thema’s zoals ecologie, gezondheid, klimaat en duurzaamheid worden concreter 

betrokken bij het nieuw op te stellen beleid. Dit jaar wordt een start gemaakt met dit nieuwe 

beleid. 

 

11. Kunt u aangeven of bij deze uitwerking ingegaan wordt op de verhouding tussen particratie 

en inspraak en de bescherming en het recht van zijn voor bomen en structuurbomen in het 

bijzonder? 

Ja, dit wordt betrokken bij de uitwerking.  

 

12. Het coalitieakkoord heet “Groene stad met Lef”. Bent u het met ons eens dat wijkgroen en 

zeker structuurgroen bijdraagt aan die groene stad/gemeente ? 

Het college is het met u eens dat wijkgroen en structuurgroen bijdragen aan een groene 

gemeente.  
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13. Op welke wijze kan een dergelijke grootschalige ingreep op het groen in volgende 

herinrichtingsprojecten het belang van de stad/gemeente meer betrokken worden?  

Het belang van de gemeente en de inwoners staat altijd voorop. In reconstructieprojecten speelt 

een integrale afweging van belangen altijd een rol, waarbij de belangen van groen in de wijk een 

belangrijke factor zijn.  

 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Alphen aan den Rijn, 

de secretaris,                                     de burgemeester, 

 

 

 

drs. ing. P.D. Wekx MBA                     mr. drs. J.W.E. Spies 

 

 

 

 

 

 


